
Ønske om foretræde for Miljø- og Fødevareudvalget 

 

Deponier er miljøets sikkerhedsnet  

- men langsigtet finansiering og rettidig politisk omhu er afgørende 

 

Vi taler sjældent om dem, men Danmarks deponier er et afgørende sikkerhedsnet, der håndterer 

det affald, der hverken kan eller skal recirkuleres eller energiudnyttes. Men ligesom med alt andet 

skal sikkerhedsnettet vedligeholdes.  

Her skaber længere efterbehandlingsperiode - samt nye stoffer som PFAS - usikkerhed om den 

langsigtede finansiering.  

I Danmark er borgere og virksomheder gode til at undgå, at affald havner på nederste niveau i 

affaldshierarkiet: På deponier - eller lossepladser - som man tidligere kaldte dem.  

Deponier er sikre miljøanlæg, der begrænser de negative konsekvenser for miljø, natur og 

mennesker fra det affald, som i dag hverken kan eller skal genbruges, genanvendes eller 

energiudnyttes. Der findes og skabes desværre stadig produkter, der skal deponeres, f.eks. asbest, 

PCB, blød PVC, og blandinger af affald, som ikke kan adskilles. 

 

Udfordringen, vi gerne vil fremlægge for Miljø- og Fødevareudvalget: 

Selvom de danske deponeringsanlæg i dag er et sikkert og velfungerende sikkerhedsnet, står vi 

over for en stor udfordring: Sikkerhedsnettet skal vedligeholdes i længere tid og gøres mere 

fintmasket end tidligere antaget i lovgivningen. Det koster mange penge og kræver politisk 

opmærksomhed, når de langsigtede beslutninger skal tages.  

Vi håber at kunne dykke ned i disse problematikker på et foretræde for Miljø- og Fødevareudvalget 

i den nærmeste fremtid, og ser frem til at høre fra jer.  

 

De bedste hilsner 

 

Kathrine Olldag 

Politisk chef 

Brancheforeningen Cirkulær  
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